
Het moet gezegd worden dat, zo-

als ik het vanaf de zijlijn zie, de 

verhoudingen binnen de coalitie 

zodanig zijn, dat er samen goed te 

besturen is. Vertrouwen is daarbij 

essentieel. 

Ik wens dan ook van harte dat de-

ze coalitie ook dit jaar tot goed 

beleid komt en dat onze vertegen-

woordigers daarin hun steentje 

kunnen bijdrage. Laten we met 

z’n allen onze vertegenwoordigers 

steunen waar we kunnen. 

Een goed politiek jaar gewenst, 

Kees Groen. 
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  Redactie Nieuwsbrief 

Beste CDA-ers en andere 

belangstellenden, 

Het politieke jaar is nog 

niet begonnen of er is 

weer volop te doen in de 

lokale politiek. In deze Nieuwsbrief 

vindt u een aantal bijdragen, dat direct 

te maken heeft met de hulpvraag van 

vluchtelingen. Ik had mijn mede-

redacteuren toegezegd een bijdrage 

over het vluchtelingenvraagstuk te 

schrijven, maar Anton bleek het al zo 

sterk verwoord te hebben, dat alles 

wat ik erover zou schrijven zou verble-

ken. 

Ik wil er één ding over kwijt:  

Tot in San Diego nam ik een gore, vui-

le, bruine wind waar, aangewakkerd 

door een zich liberaal noemende partij, 

waarbij de smog van Shanghai in het 

niet viel. Zo, dat moest er even uit. 

Nu even terug naar betere zaken. Bin-

nen het CDA Halderberge zijn we tradi-

tiegetrouw het politiek jaar begonnen 

met een fietstocht, gevolgd door wat te 

eten en te drinken. De harde kern van 

onze partij blijft groeien, wat ook weer 

een probleem met zich meebrengt: 

vanwege conflicterende agenda’s is 

het bijna niet meer zo te regelen dat 

we iedereen mee aan de dis kunnen 

krijgen. Kortom, we hebben zelfs te 

maken met een luxeprobleem, maar 

daar zijn we gek op. 

Het is mooi om voorzitter te mogen zijn 

van een groep betrokken mensen. 

Daarnaast hebben we het afgelopen 

jaar laten zien dat we ook kwaliteit aan 

tafel kunnen zetten. Onze wethouder 

en fractie hebben goed werk verricht in 

het mede-besturen van Halderberge. 

V A N  D E  V O O R Z I T T E R  
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Commissaris van de Koning 
Een bijzondere functie, provinciebaas , afge-

vaardigde van de koning, voorzitter van Gede-

puteerde en Provinciale Staten, Brabantse 

onderkoning.  Allemaal benamingen voor de 

hoogste ambtenaar van onze provincie.  

Sinds 1 september 2009 bekleedt prof.dr. 

Wim van de Donk deze functie. Hij is de op 

een na langst zittende commissaris. Op 9 

september j.l. was hij weer eens op werkbe-

zoek in Halderberge. Nu moet u niet denken, 

dat zo’n bezoek niets voorstelt. Snel een pro-

grammaatje in elkaar draaien, de goede man 

de hele dag van hot naar haar slepen en 

klaar is Kees. Mooi niet, het bezoek is van A 

tot Z gedetailleerd voorbereid in tijd en onder-

werpen. Daarover later meer. Voor mij was 

het de vierde keer, dat ik hem ontmoette. De 

eerste keer was ook een werkbezoek, de 

tweede keer was veel memorabeler! Dat was 

ten tijde van het aanstellen van een interim-

burgemeester na het afscheid van André Os-

terloh. Ik zie Van de Donk nog binnenkomen 

met aan zijn zijde voormalig burgemeester 

van Oudenbosch, de heer Neeb. Ik zal het 

netjes zeggen: dat viel bepaald niet in goede 

aarde bij meerdere fractievoorzitters. Zij kre-

gen later overigens wel gelijk, want tussen-

paus Neeb bleek geen succes. De derde keer 

was de sollicitatieperiode voor een nieuwe 

burgemeester, die uiteindelijk leidde tot de 

aanstelling van Giel Janssen.  

Terug naar het recente bezoek. Een werkbe-

zoek behelst meestal een bezoek aan een 

gerenommeerd en/of innovatief bedrijf in de 

gemeente. Carrosseriebedrijf Akkermans viel 

dit keer deze eer te beurt. Overigens terecht, 

want het bedrijf timmert al jaren vernieuwend 

aan de weg en heeft een afzetmarkt tot ver 

buiten onze nationale grenzen. In het pro-

gramma zit ook altijd een onderhoud met het 

college van B&W, een gesprek onder vier 

ogen met de burgemeester, en een gesprek 

met de fractievoorzitters. Bij dat laatste 

mocht ik ook aanschuiven.  

Over voorbereiding gesproken: de week er-

voor riep Janssen ons bij elkaar om vooraf de 

onderwerpen af te spreken, die aan de orde 

moesten komen. Dat waren de drie D’s, be-

stuurskracht van Halderberge, integriteit en 

het religieus erfgoed van Oudenbosch. Op 

zich begrijpelijke en terechte keuzes, die 

steeds door één van de zes fractievoorzitters 

ingeleid werden. Ik mocht een pleidooi hou-

den voor het religieus erfgoed. Overigens was 

en is Van de Donk bekend met het gebied, 

want hij bezoekt steevast ieder jaar de Mat-

theus Passion in de kapel van St. Louis. “De 

mooiste van Brabant!”, zei hij tegen ons. U 

zou kunnen denken dat de spontaniteit van 

zo’n gesprek dan wel ver te zoeken is, maar 

dat viel reuze mee. Van de Donk is een erva-

ren bestuurder met een ontspannen stijl, die 

hij veelvuldig etaleert. Hij is een prettige ge-

sprekspartner, die niet de boventoon wil voe-

ren en en oprecht geïnteresseerd is in het wel 

en wee van de gemeente, die hij bezoekt. Wat 

dat betreft is het de juiste man op de juiste 

plaats. Dat hij ook een partijgenoot van ons 

is, is mooi meegenomen. Toch? 

U heeft een dag later in de krant kunnen le-

zen, dat hij tevreden is over de gang van za-

ken binnen onze gemeente. Dat betekent in 

mijn ogen niet, dat er geen werk aan de win-

kel meer is: er zijn nog genoeg zaken, die on-

ze aandacht en zorg vragen. Het is net als 

met een huis: het is nooit klaar of af! 

 

Frank Rockx 
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Van de redactie 

De bijdragen in deze nieuwsbrief zijn geschreven op persoonlijke titel van de respectievelijke au-

teurs. Hoewel de redactie de bijdragen beoordeelt op relevantie voor de nieuwsbrief neemt zij 

noch het CDA-Halderberge de verantwoordelijkheid voor de inhoud van de bijdragen. 

Natuurlijk gaat deze nieuwsbrief ook over de ac-

tualiteit.  De vluchtelingenproblematiek houdt 

de gemoederen danig bezig, Dat geldt ook voor 

ons. In de raadsvergadering van donderdag 24 

september heeft de CDA fractie haar standpunt 

verwoord. Die kunt u even verderop zelf lezen. 

Onze vaste scribent Anthony  Crowbars worstelt 

ook met dit vraagstuk en verwoordt dit op tref-

fende wijze. Dat viel onze voorzitter blijkbaar ook 

op want hij vond het niet meer nodig om zijn ei-

gen gedachten op papier te zetten. Ook onze 

wethouder geeft zijn eigen beschouwende kijk 

op dit probleem. In alle hectiek vergeet Roeland 

niet  om van een ander belangrijk onderwerp nl. 

de 3D’s de huidige stand van zaken weer te ge-

ven. Astrid doet een boekje open over haar op-

leiding en vergelijkt een en ander met de ge-

meentelijke organisatie. Theo doet verslag over 

de traditionele raadsexcursie naar de erfgoedfa-

briek en een vaartocht door het centrum van 

Den Bosch. Onze fractievoorzitter deelt zijn erva-

ringen met de Commissaris van de Koning. Tot 

slot verhaalt Ad van Tetering over zijn kijk over 

de arbeidsmigranten.  

 

De redactie  
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Het educatieve aspect voor ons als Halderberge 

is er in gelegen, dat in onze gemeente veel ge-

bouwen staan die onder het cultureel erfgoed 

vallen of kunnen vallen. Medewerkers van het 

project in Oisterwijk hebben ons uitgebreid rond-

geleid. In een presentatie hebben ze laten zien 

op welke wijze de provincie omgaat met het in 

stand houden van het cultureel erfgoed en wat 

het betekent voor de provincie Brabant en met 

name ook hoe er voor de gemeente Halderberge 

mee wordt omgegaan.  

Meer over erfgoed in Brabant in het algemeen is 

te lezen op www.brabant.nl/erfgoedfabriek Op 

deze website is ook iets te lezen over cultureel 

erfgoed in Halderberge. 

Bent u geïnteresseerd in de leerfabriek in Oister-

wijk, kijk dan op www.leerfabriekkvl.nl  

Na een prima lunch in de leerfabriek vertrokken 

we voor het meer ontspannende gedeelte naar 

’s-Hertogenbosch. In deze plaats was het jaar-

lijkse maritiem evenement. Een goed moment 

om ons te laten inschepen op De Ouwe Dirk en 

rond te varen langs mooie gerestaureerde ves-

tingmuren, onder mooie bruggen door, langs de 

citadel, de Smalle Haven etc. Heel ontspannend, 

het weer was aangenaam, kortom het was prima 

vertoeven op het schip. 

Nadat nog enkele raadsleden, die overdag op 

een andere manier aan het werk waren ge-

weest, zich bij ons hadden gevoegd hebben we 

de dag afgesloten met een gezamenlijk diner in 

de brasserie Lodge Visdonk is Roosendaal.  

Groet, 

Theo Stehouwer 

Ondergetekende had het genoegen om ook dit 

jaar weer een bijdrage te kunnen leveren aan de 

jaarlijkse raadsexcursie. Zoals de meesten wel-

licht weten gaan B&W en de gemeenteraad elk 

jaar gezamenlijk op pad voor een min of meer 

educatief tripje. 

Elk jaar is het weer een uitdaging om op zo’n 

dag de juiste balans te vinden tussen de educa-

tie, waar we als gemeente Halderberge een ver-

gelijkbare en herkenbare situatie aantreffen, en 

de ontspanning. Bij de ontspanning is het altijd 

prettig dat je met al de aanwezigen van gedach-

ten kunt wisselen over uiteraard uiteenlopende 

onderwerpen. 

Het educatieve aspect hebben we dit jaar gevon-

den in een bezoek aan De Erfgoedfabriek Ko-

ninklijke Verenigde Leder NV in Oisterwijk.  

Deze erfgoedfabriek, waar vanaf begin jaren 

1900 leer werd verwerkt, heeft veel betekend 

voor de plaats Oisterwijk en omgeving. In de glo-

rietijd van de fabriek werkten er meer dan 1000 

mensen. De fabriek is in 2000 vanwege diverse 

redenen, waaronder strenge milieuregels, geslo-

ten.  

De fabriek bestaat uit veel gebouwen die in ver-

val dreigden te geraken. Gelukkig heeft de ge-

meente Oisterwijk samen met de provincie inge-

zien dat het complex vanwege de cultuurhistori-

sche waarde van de gebouwen en hiermee ge-

paard gaande verhalen behouden zou moeten 

blijven om ze een nieuwe toekomst te geven. De 

zes gebouwen zijn uiteindelijk door de provincie 

aangekocht en de omliggende grond is van de 

gemeente. Op dit moment vestigen veel MKB 

bedrijven zich in de leerfabriek, waar ze op een 

uitstekende manier gefaciliteerd worden.  

De jaarlijkse raadsexcursie 

Uitleg raamwerk 

Aandachtige toehoorders 



Nieuwsbrief Pagina 5  Nieuwsbrief Pagina 5  

om miljoenen vluchtelingen. De Russische dic-

tator Poetin schiet, of laat, net zo gemakkelijk 

vliegtuigen uit de lucht schieten, inclusief  pas-

sagiers, als hij zelf tijgers schiet! Levens tellen 

niet voor deze despoot.  

Ik worstel. 

De wortel van het kwaad ligt in onze Europese 

bemoeienissen met andere dictaturen en cultu-

ren. Na ingrijpen van “ons” ontstaat er in die 

landen die bevrijd zijn, een complete chaos, 

waardoor dit soort malloten perfect gedijen, al 

dan niet met steun van Rusland en China! 

Steek de hand in eigen boezem en kijk naar de 

meest onzinnige discussies over Zwarte Piet en 

de Gouden Koets! Hoe gek kun je zijn. 

Ik worstel. 

Met mijn geweten. Wat moet ik hier van vinden. 

Zijn het criminelen die naar Europa komen. Is 

het de omgekeerde wereldgeschiedenis, komen 

de Arabieren nu naar onze volle Europese 

vleespotten en wat erg belangrijk, tenminste als 

je de stem van de man in de straat moet gelo-

ven, gaat dit ten kosten van het eigen volk! Het 

probleem los je op door “gewoon” bijna voor 

zes ton je mogelijke buren weg te kopen. Het 

gaat toch alleen maar om geld! 

Ik worstel. 

Ik worstel met mij zelf hoe dit wereldse vraag-

stuk een juiste plaats te geven! De Europese 

politiek, waar ik overigens een groot voorstan-

der van ben, kan het maar niet eens worden, 

maar ja, wanneer wel! Het zijn net als in onze 

lokale politiek vaak de ego’s die belangrijk zijn. 

Het is gênant dat de Halderbergse raad niet 

eens een besluit kan nemen over deze mense-

lijke ellende, wat moet er dan gebeuren? 

Ik worstel. 

Tijdens de zojuist gesloten ( voetbal) transferpe-

riode is er weer voor miljoenen, er is zelfs spra-

ke van 1,2 miljard euro in Engeland, betaald 

om mensen, soms zijn het nog kinderen, kunst-

jes te laten maken in een overdekte arena. Wij 

geven een paar miljoen euro aan de miljoenen 

vluchtelingen. Daarmee kopen we via een af-

laat, Het probleem af!  

Ik worstel. 

Ik worstel met mijn gedachten over hoe nu ver-

der. Moeten we deze mensen massaal toelaten 

Ik worstel, net als vele anderen met mij denk 

ik, met HET vluchtelingenvraagstuk. Recent las 

ik een artikel van de UNHCR ”United Nations 

High Commissionner for Refugees”. Het Hoog 

Commissariaat voor de Vluchtelingen maakte 

bekend dat er momenteel ruim 60 miljoen 

vluchtelingen in de wereld zijn. Net na de 2de 

Wereldoorlog sprak men over ruim 6 miljoen 

vluchtelingen. Dit betekent dat we uitstekend 

geboerd hebben de afgelopen 70 jaar, wereld-

wijd is dit giga probleem met de factor 10 ver-

menigvuldigd. Dat is best knap voor een we-

reld die mede hiervoor De Verenigde Naties 

heeft opgericht! 24 oktober 1945 door 51 lan-

den! 

Ik worstel. 

Dit aantal van 60 miljoen betekent dat bijna 4 

maal de totale bevolking van Nederland aan 

vluchtelingen op drift is geslagen. Ik kan deze 

enorme aantallen vluchtelingen, medemensen, 

gewoon niet bevatten, dit gaat mijn boerenver-

stand ver te boven.  

Ik worstel. 

Ik vecht met die totale wanhoop van mensen. 

Je ruikt door het scherm heen de angst en ra-

deloosheid van deze schier eindeloze rij men-

selijke ellende. Het lijkt wel of er onder elke 

steen en ik elke golf van zee mensen verscho-

len zitten.  

Ik worstel. 

Ik worstel niet met 60 miljoen vluchtelingen, 

dit enorme aantal is voor mij onbevattelijk en 

het is daarom onmogelijk om medelijden op te 

brengen voor dit dramatische getal, maar die 

ene foto trof mij daarom hard en meedogen-

loos recht in mijn hart. Een foto van een oude 

man, die via de spoorlijn van de bevrijding zijn 

weg naar de vrijheid zocht! In zijn handen één 

bundeltje kleren, en een wandelstok want hij 

was moeilijk ter been. Hij moest nog maar 2 

km! 

Ik worstel. 

De mensheid, ook bij ons in Halderberge, is zo 

tot op het bot verdeeld, dat we niet eens geza-

menlijk kunnen, of misschien wel willen beslui-

ten, dat we in de wereld allemaal rechts rijden! 

Dat het niet gaat om wethouders en burge-

meester die gruwelijk de plank misslaan, maar 

Ik worstel ….. 
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in ons land of in ons eigen huis, of gewoon geld 

geven en verder negeren. Als je luistert naar ver-

schillende argumenten zegt de man en ook de 

vrouw in de straat, moet je kijken naar hun gym-

pen, hun dure telefoons, ze kunnen toch ook een 

dure overtocht betalen, laat ze maar mooi in hun 

eigen land blijven, kunnen ze elkaar daar afslach-

ten!  

Ik worstel. 

Nemen honderdduizend vrouwen, kinderen, man-

nen en ook ouderen, bewust risico’s om na betalen 

van duizenden euro’s met gevaar voor eigen en 

andermans leven in krakkemikkige bootjes een 

levensgevaarlijke overtocht te maken! Alleen om 

hier van onze ruime sociale en medische voorzie-

ningen te profiteren! Wie weet hoeveel mensen er 

onderweg sterven of verdrinken! 

Ik worstel. 

De geschiedenis herhaalt zich keer op keer. In Oud 

Gastel hadden we jaren terug ook honderden Zuid-

Vietnamese bootvluchtelingen die in een oude 

schippersschool tijdelijk werden opgevangen! Ook 

Molukkers als zgn. spijtoptanten werden in houten 

kampen “opgeslagen”. Nederland worstelt met dit 

soort situaties. Het Nimby- effect noemt men dat! 

Ik worstel. 

Het idee om kerken en andere leegstaande gebou-

wen geschikt te maken voor tijdelijke opvang voor 

deze stroom vluchtelingen klinkt positief, maar kan 

dat ook in kleine gemeenschappen. We hebben 

lege kerken, van alle gezindten in overvloed, door 

heel Nederland, maar ontwricht je hiermee niet 

een hele kleine kern zoals bij ons op het dorp: ik 

worstel. 

Ik worstel. 

In het Groningse Ter Apel, bijna 9000 inwoners, 

waar iedereen die in Nederland asiel wil aanvragen 

langs moet, piept en kraakt in al haar voegen. De 

autochtone bevolking wordt gegijzeld door de enor-

me stroom vluchtelingen, die dagelijks op de klep 

vallen en hebben van de weersomstuit maar een 

Burger Preventie Team opgericht!  “We hebben nog 

niet één keer geknokt ”, aldus het plaatselijke op-

perhoofd. De parallel met Oudenbosch is nadruk-

kelijk aanwezig. 

Ik worstel. 

Is het de oplossing om net als vroeger bij mijn ou-

ders thuis, kostgangers in huis te nemen? Toen 

was het om simpelweg om wat extra’s te verdienen 

vooral voor ons eigen gezin! Nu Syriërs opvangen, 

met een andere cultuur, taal, en godsdienst?  

Ik worstel. 

Met de landelijke politiek. CDA wil grondtroe-

pen sturen om het probleem ter plaatsen in 

Irak, Afghanistan of Libië aan te pakken! De 

Christen Unie wil de vluchtelingen bij particulie-

ren tijdelijk onderbrengen tegen een vergoe-

ding! Wilders roept : Vol is vol. De regeringspar-

tijen zijn tot op het bot, en dit niet voor het 

eerst, verdeeld.  

Ik worstel. 

Mijn moeder was een echte Zeeuwse en die 

was blij met het worstelen, sterker nog, ze was 

me er wat trots op. Haar Zeeuwse motto: Luctor 

et emergo, ik worstel en kom boven is dat dan 

de reddingsboei om weer boven te komen en te 

blijven? Niet voor Aylan van 3, zijn broertje van 

5 en zijn moeder en nog miljoenen andere. 

Hartverscheurende beelden.  

Ik worstel. 

Als ik de krant open sla, naar het nieuws kijk, 

naar actualiteiten programma’s kijk, hoor en 

zie ik vele initiatieven, iedereen wil wel wat, 

maar het is veelal wildgroei met goede bedoe-

lingen overgoten, maar aan de bron wordt niets 

gedaan! De oplossingen liggen in het land van 

herkomst, niet hier in Europa. Dat is niet ”met 

een Jantje van Leiden” ervan willen zijn, maar 

dat is mijn oprechte en overtuigende mening. 

De oplossing ligt bij de bron(nen). 

Ik worstel. 

Ik ben er voor me zelf uit. Puur vanuit zuiver 

menselijke overwegingen moeten wij de hel-

pende hand reiken. Geld is veel te makkelijk en 

passieve hulp. De schrijnende beelden van kin-

deren, ouderen en de vele gewonden en ont-

heemde armoedzaaiers kunnen wij, zeker als 

Christenen niet zonder meer laten passeren. 

Wij in Europa hebben de middelen, het geld, 

huizen en kerken en andere overbodige luxe 

gebouwen. Laten we om te beginnen eens in 

Halderberge kijken wat we daadwerkelijk voor 

deze mensen kunnen en vooral doen. Het is 

geen probleem van u of mij, maar van ons, ook 

van Halderberge, Nederland, Europa en zeker 

de steenrijke Arabische machthebbers in de 

wereld. Daar en daar alleen ligt de oorsprong 

van alle ellende. 

Ik worstel, Anthony Crowbars. 
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Tijdens mijn vakantie heb ik heerlijk mogen 

studeren voor een tentamen 

dat ik vlak daarna zou hebben. 

Een 300 pagina’s tellend boek en 

nog wat wetenschappelijke 

artikelen van meer dan 20 

pagina’s en sommige in de 

Engelse taal. Het begon met 

het uitleggen van het cybernetische proces en 

zo volgden er nog veel meer ingewikkelde 

termen die eigenlijk indrukwekkender klinken 

dan dat ze werkelijk zijn. Dus achter in de kuip 

van onze boot zat ik elke dag wat te zwoegen in 

dat boek. Het ging over Management Control, 

oftewel hoe controleer je je managers, zodat zij 

alles in het werk stellen om de doelen van de 

organisatie te bereiken. Een fantastisch vak 

voor mensen die van controle houden, als HR 

professional onbegrijpelijk hoe je de mens als 

machine kunt zien en het wantrouwen dat wordt 

geuit. Alsof een organisatie een marionet is die 

bediend moet worden.  

Het mooiste voorbeeld, waar vanuit wantrouwen 

werd gedacht, was dat je iets beter kon inkopen, 

want stel nu dat het externe bedrijf bewust een 

lage prijs had genoemd vanuit de gedachte dat 

jij dacht dat jij het voor hetzelfde bedrag intern 

kon gaan bestellen. Maar dat het bedrag zo laag 

was, dat je de afdeling die dat intern moest 

gaan maken, hieraan kapot zou gaan. Wat een 

gedachtekronkels. Personeel zou nooit op de 

lange termijn denken, zij willen nu hun doelen 

halen en doen hier alles voor, zelfs ten koste 

van een mooie toekomst voor het bedrijf. 

Beslissingen en bevoegdheden konden maar 

het beste zo hoog mogelijk in de organisatie 

liggen, des te beter de controle. Kortom echt 

een vak dat tegen alles indruist waar ik voor sta. 

Dat werd een hele donkere bril opzetten tijdens 

het tentamen.  

Toch is het nog niet zo gek 

dat we dit vak hebben 

gekregen. Het heeft me veel 

inzichten opgeleverd. Er zijn 

namelijk echt mensen, die 

op deze wijze denken en handelen. Hoe beter je 

hun denkpatroon kent, des te beter kun je ook 

begrip op brengen vanuit de ander. En dan 

vanuit het positieve en de gedachte van controle 

stappen te zetten, zodat medewerkers de ruimte 

krijgen om zich te ontplooien en vanuit hun drive 

het best mogelijke resultaat uit hun werk 

behalen.  En zo komt er dan toch weer balans in 

het geheel.  

Tijdens het lezen van het boek heb ik ook met 

regelmaat gedacht aan hoe management 

control is ingeregeld bij de gemeente 

Halderberge. Ook daar zijn duidelijke processen, 

werkt men aan resultaten en wil men over het 

algemeen weinig risico lopen en zijn de taken en 

bevoegdheden zeer strikt en zo hoog mogelijk 

vastgelegd. Lange termijn denken wordt aardig 

bemoeilijkt door de politieke wisselingen. 

Vorige week heb ik het tentamen gehad en over 

een week heb ik mijn punt binnen. Dus voor nu 

nog even afwachten of ik voldoende 

wantrouwen in mijn gedachte heb kunnen 

toelaten. Meteen na het tentamen zijn we 

overgegaan naar het volgende vak: Performance 

management. Wat je allemaal in het werk kunt 

stellen om ervoor te zorgen dat een organisatie 

nu en op de lange termijn als een toporganisatie 

functioneert. Dat gaat over continue verbeteren 

en vernieuwen, kwaliteit van medewerkers en 

management, openheid, lange 

termijngerichtheid en actiegerichtheid. Dan voel 

ik me weer als een vis in het water.  

De overeenkomst tussen deze vakgebieden is, 

werken met resultaatgebieden en lange termijn. 

Als ik dan vervolgens naar de gemeente kijk, ligt 

het politiek niet voor de hand om altijd verder te 

denken dan de geldende termijn. En uiteraard 

geldt ook daar dat de organisatie meer belang 

heeft bij een lange termijn visie en strategische 

aanpak. Met resultaatgebieden wordt al erg veel 

gewerkt bij de gemeente. Wat ik voortaan 

meeneem in mijn gedachte bij mijn politieke 

werkveld is lange termijn en ondanks 

risicobeperking ruimte en vrijheid voor mensen. 

Controle is mooi, maar geen doel op zich!  

Tot zover mijn vakantiekronkels, 

Astrid Kleuskens 

 

 

Controle, Controle, Controle, 
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Algemene Beschouwingen 2016 

 
Het lijkt erop, dat de economische en financiële 

crisis goeddeels voorbij is en we als land weer 

uit het dal klimmen. Dat geldt echter niet voor 

de Halderbergse schatkist, die nou niet bepaald 

rijkelijk gevuld is. De financiële positie van Hal-

derberge blijft zorgelijk en vraagt om maatrege-

len om meer vet op de botten te krijgen. De CDA-

fractie belicht in deze AB 2016 een viertal on-

derwerpen, die weliswaar grotendeels container-

begrippen zijn, maar in onze ogen de nadruk in 

het komend begrotingsjaar moeten hebben.Aan 

het slot zit een concreet actiepunt. 

1. Economie 

Momenteel is de economische foto en economi-

sche visie in de maak. Ook de Halderbergse de-

tailhandelsnota moet met name zijn financiële 

uitwerking nog krijgen. Niet bepaald situaties, 

die ons geruststellen als wij de economische 

ontwikkeling van Halderberge serieus willen ne-

men. College: voortvarendheid is geboden. Het 

duurt allemaal wel erg lang.  

Het CDA vindt bovendien, dat er bij het gemeen-

telijk apparaat (met name R.O.) een cultuurom-

slag moet plaatsvinden daar waar het gaat om 

voorbereiding, begeleiding en benadering van de 

ondernemende burger. Als die langskomt op het 

gemeentehuis moet hij/zij iemand tegenover 

zich treffen, die als uitgangspunt hanteert: ja, 

mits en niet meer: nee, tenzij! De regeltjes mo-

gen en moeten wat ons betreft voor een flink 

gedeelte worden geschrapt. Minder bureaucra-

tie. Leg meer verantwoordelijkheid bij de burger 

en handhaaf met de menselijke maat voor ogen. 

Geef de burger die eigen verantwoordelijkheid 

aan de voorkant van het proces en vertrouw er-

op, dat hij/zij er op een fatsoenlijke wijze mee 

omgaat. Degene, die dat gegeven vertrouwen op 

welke manier dan ook beschaamt, mag wat ons 

betreft flink aangepakt worden onder het princi-

pe van high trust, high penalty. Als je iemand 

veel vertrouwen geeft staat daar bij misbruik 

een pittige straf tegenover. Een dergelijke ande-

re insteek kan ons inziens leiden tot minder 

frustratie bij de “klant” (de burger) en kostenbe-

sparing voor de gemeentekas. Het mes snijdt 

dan aan twee kanten.  

Een ander economisch zorgpunt is het Werk-

plein. We weten inmiddels dat de start van dat 

plein niet bepaald vlekkeloos was. Bij presenta-

ties werd duidelijk dat het voortraject in 2014 

niet goed doordacht bleek en dat er zich werken-

deweg meerdere onverwachte ontwikkelingen 

voordeden. Het Werkplein draait nu een half jaar 

en de kaartenbakken met werklozen zijn alleen 

maar voller. Het CDA zal dan ook met argusogen 

de ontwikkeling van deze nieuwe banenmachine 

(tenminste dat zou het moeten zijn) volgen. Wij 

verwachten van het college dat zij, in samen-

spraak met de andere deelnemende gemeen-

ten, een hele kritische houding blijft aannemen 

en de raad snel informeert als er in die machine 

zand blijft zitten. Volledige integratie met de 

WVS moet één van de hoofddoelen zijn. Het ad-

vies van het CDA aan het college is: “Ga niet stil 

zitten maar ontplooi ook eigen initiatieven”. Hier-

bij kun je denken aan het behoud van het Hal-

derbergse reintegratieproject “Werk Voorop”. Wij 

komen hierover met een motie.  

2. Wonen 

Een prettig en veilig leefklimaat in onze kernen 

is wat het CDA betreft het allerbelangrijkste, wat 

we voor onze inwoners moeten bewerkstelligen 

en zonodig bewaken. Een belangrijke voorwaar-

de daarvoor is een goed  demografisch even-

wicht tussen jong en oud. West-Brabant hoort al 

jaren tot de krimpregio. Daar moet Halderberge 

een uitzondering op worden! Voorwaarden voor 

prettig wonen zijn er al of in de maak. We heb-

ben inmiddels gerenoveerde sportaccommoda-

ties. Brede scholen in alle kernen zijn slechts 

een kwestie van tijd. Wij vinden daarom een am-

bitieus bouwprogramma  noodzakelijk en essen-

tieel om de krimp tegen te gaan. En dan vooral 

met als doelgroepen jeugd en jonge gezinnen. 

Zij zijn immers de sterkhouders van de toe-
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komst. Bouwen in Lob C in Oudenbosch, Gastel-

Noord, locatie Bus in Stampersgat en plan Op-

perstraat in Hoeven juichen wij daarom van har-

te toe. Als het huurwoningen betreft zijn wij voor 

prestatieafspraken met Bernardus Wonen om 

hen sneller te bewegen geplande woningen te 

bouwen, want momenteel zit daar niet veel vaart 

in.  

Na 4 jaar van versobering van de openbare 

ruimte wordt het tijd om daar eens extra aan-

dacht aan te geven. Daarbij komt het gegeven, 

dat oudere inwoners langer thuis blijven wonen. 

De kwaliteit van fietspaden en bovenal stoepen 

is de laatste tijd zienderogen achteruit gegaan. 

Wij krijgen daar als fractie regelmatig klachten 

over. En college (wethouder Bons), niet iedereen 

is even bedreven om de BuitenBeterapp te be-

dienen! 

Een ander punt van zorg om het uitnodigende, 

toeristische karakter van Halderberge te behou-

den is het in stand houden van het religieus erf-

goed en de aanpak van de rotte kiezen, die hier 

en daar in de openbare ruimte staan. Voorbeel-

den? Markt 68 tegenover de Basiliek en Han-

delscentrum Oudenbosch aan de Bosschendijk. 

Wij weten, dat de gemeente in geen van beide 

gevallen eigenaar van die panden is, maar het 

blijft ons een doorn in het oog. Wij vragen het 

college al het nodige te ondernemen om de ei-

genaren tot actie te bewegen om dit soort pan-

den tenminste toonbaar te houden. 

Dan de verkeersveiligheid. Wij zijn voorstander 

om op strategische plaatsen flitskasten te plaat-

sen om soms belachelijke snelheden danwel 

fikse trillingen veroorzaakt door zwaar verkeer er 

zoveel mogelijk uit te halen. We beseffen, dat dit 

een rigoreuze maatregel is, maar het verkeers-

gedrag van meerdere automobilisten en wegge-

bruikers vraagt om dergelijke stappen. Ook hier-

over dienen wij een motie in. 

3. Zorg  

Het is al vaker gezegd, maar het CDA herhaalt 

het hier nog maar eens: sinds decennia zijn de 3 

decentralisaties de grootste verandering en 

meest ingrijpende operatie in gemeenteland, 

waar we ook de komende jaren onze handen 

aan vol zullen hebben. Al je daarbij betrekt, dat 

we als gemeente eigenlijk te weinig tijd en geld 

hebben gehad om ons hierop voor te bereiden 

zijn de eerste geluiden tot nu toe niet slecht. We 

zijn er nog lang niet, maar voorlopig zijn we rede-

lijk goed op weg.  

Een belangrijk aspect, waar we mee om moeten 

zien te gaan is de onzekerheid en de angst, die 

er bij onze inwoners leeft. Daarbij is de vraag 

wel gerechtvaardigd, of dat gebaseerd is op fei-

ten. Natuurlijk wordt de ondersteuning vanuit 

het rijk en gemeente minder. Er zal een midden-

weg gevonden moeten worden tussen: wat kan 

ik echt nog zelf en wat niet. Ook wat betreft fi-

nanciële draagkracht. Voordat die middenweg 

gevonden is zullen nog de nodige discussies vol-

gen en duivelse dilemma’s worden opgelost. Als 

het gaat om de gemoedstoestand van onze bur-

gers spelen de media zeker een belangrijke rol. 

Even ter vergelijking: seniorenorganisatie Unie 

KBO heeft onlangs onderzoek gedaan, waaruit 

blijkt dat Nederland de afgelopen jaren alleen 

maar veilger is geworden, maar ouderen voelen 

zich desondanks onveiliger! Misdaadjournalist 

Peter R. de Vries trekt n.a.v. dit onderzoek de 

conclusie, dat ”het gevoel van ouderen niet ge-

stoeld is op feiten. Echter, als dat gevoel niet 

gestoeld is op feiten, dan heeft het zijn basis 

ergens anders.  

Dat media ook positief kunnen zijn blijkt uit het 

volgende: journalist Hugo Borst schrijft wekelijks 

mooie columns over zijn dementerende moeder. 

Zo schreef hij onlangs: citaat---De openheid van 

de verzorgsters wekt vertrouwen. Wie alleen af-

gaat op berichtgeving in de media krijgt een on-

volkomen beeld van verpleeghuizen. Dat wil ik 

graag eens opgeschreven hebben: ik bezoek ma 

nu 7 maanden sinds haar opname en ik stel 

vast, dat er ont-zet-tend veel goed gaat.---  Maar 

inderdaad gaat niet alles goed. Dat geldt ook 

voor Halderberge. We moeten blijven polsen hoe 

onze inwoners de zorg ervaren en zonodig daar-

op inspelen. Niets is zo erg als onzekerheid en 

angst: de mens lijdt het meest om het lijden dat 

hij vreest. Natuurlijk vinden burgers het spijtig, 

dat ze wellicht minder uren zorg krijgen, maar 

we moeten ook durven inzien, dat het zo financi-

eel niet verder kon. Het CDA gaat ervan uit, dat 

binnenkort de Halderbergse en regionale feiten 

duidelijk worden. We zijn benieuwd naar de eer-

ste cijfers m.b.t. hulpvragen en financiën om zo-

doende gevoel en feiten met elkaar te vergelij-

ken.Wij begrijpen dat het ook voor de gemeente-

lijke organisatie een zware opgave is,  maar wij 

roepen het college op om met behulp van de 
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nodige burgerparticipatie (WMO-raad, SRH en 

senioren SOH) er veel werk van te maken om 

deze klus te klaren. Daaraan gekoppeld is het 

prettig voor de begrotingsbehandeling een finan-

ciële doorkijk te krijgen naar de komende jaren. 

Tot slot van dit onderwerp willen wij nog aange-

ven,dat de kosten mede goed in de hand kun-

nen worden gehouden door nog meer gericht in 

te zetten op preventie, om zodoende wellicht 

zware en dure zorg in de toekomst te vermijden. 

Voorkomen is nog steeds beter dan genezen! 

4. Strategische personeelsplanning  

Toegegeven, de gemeentelijke organisatie heeft 

de afgelopen tijd al slagen gemaakt om bere-

kend te zijn op de veranderende ontwikkelingen 

in gemeenteland. Wij zijn van mening dat er toch 

nog meer veranderingen nodig zijn. Of we het nu 

hebben over de samenleving, de politiek, econo-

mie, technologie, ecologie of demografie, de ont-

wikkelingen, die op gemeenten als organisatie 

afkomen, blijven groot en divers. Het is dan ook 

van het grootste belang om tijdig te kunnen anti-

ciperen op deze veranderingen, waarbij strategi-

sche keuzes gemaakt kunnen/moeten worden 

om slagkracht te behouden en invulling te geven 

aan goed werkgeverschap. In onze ogen is het 

noodzakelijk om in kaart te brengen welke ont-

wikkelingen nog op de gemeente Halderberge 

afkomen. Vervolgens kan met een impact-

analyse bepaald worden op welke ontwikkelin-

gen men zich voor dient te bereiden. Genoemde 

analyse kan omgezet worden in een sterkte-

zwakteanalyse van de organisatie. Dan is helder 

waar je als gemeente aan moet werken en kun 

je bepalen welke functies essentieel zijn. Het 

verschil tussen waar de gemeente staat en waar 

zij naartoe moet ontwikkelen geeft richting aan 

het personeelsbeleid. Kortom, volwaardige per-

soneelsplanning, die verder gaat dan wie wan-

neer door- danwel uitstroomt. Vanuit de ge-

noemde planning kun je bepalen, welke mede-

werkers welke opleiding behoeven, voor welke 

medewerkers er mogelijk over een paar jaar 

geen passend werk meer is, zodat ze tijdig bege-

leid kunnen worden naar ander werk. Zodoende 

kun je de flexibele schil strategisch bepalen en 

inzetten. Deze schil mag best hoger zijn dan 

10% als vanuit de strategische personeelsplan-

ning blijkt dat dit past in het ontwikkelmodel van 

de organisatie. Strategische personeelsplanning 

geeft op langere termijn invulling aan de juiste 

man/vrouw op het juiste moment op de juiste 

plaats! 

Actiepunt: zwerfafval 

Het CDA heeft in het recente verleden al vaker 

aandacht gevraagd voor zwerfafval. Onlangs kre-

gen wij een initiatief van buurgemeente Etten-

Leur onder ogen wat ons erg aansprak. Het 

komt er kort gezegd op neer, dat een zwerfafval-

project is ontstaan vanuit de buurtgedachte: de 

bewoners zijn medeverantwoordelijk voor een 

schone woonomgeving. De ontstaansgeschiede-

nis heeft veel weg van het buurtpreventieproject 

in Halderberge. Op initiatief van twee broers is 

een zelfstandige werkgroep (11 personen) ont-

staan, die hun energie steken in het opruimen 

van zwerfafval en signaleren van afvaldumping 

in sloten en op groenstroken. De Zwerfafvalpak-

kers (want zo noemen ze zich) hebben zich aan-

gesloten bij een bestaande wijkvereniging, om 

zo verzekerd te zijn van contact met de wijkbe-

woners. Er is ondersteuning gezocht en verkre-

gen vanuit de gemeente. Saillant detail: de ge-

meentelijk coördinator is een Halderbergenaar. 

Hij zorgt voor al het benodigde materiaal. Wie 

geïnteresseerd is in verdere details kan bij ons 

terecht. Om dit initiatief ook in Halderberge van 

de grond te krijgen dienen wij vandaag een der-

de motie in, die aan het college zal vragen een 

onderzoek te doen naar de levensvatbaarheid 

van dit idee in onze eigen gemeente. 

CDA- fractie, 9 juli 2015                                                           

http://www.google.nl/imgres?imgurl=http://cdn3.welke.nl/photo/scalemax-300xauto-wit/leuk-voor-de-herfst.1368288146-van-wendy6.jpeg&imgrefurl=http://www.welke.nl/lookbook/tassie7474/herfst&h=442&w=300&tbnid=b-8hcr13Ex7h9M:&docid=mVD4nEq2E4s58M&ei=pz8MVrDU
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Prognose 

Stand van zaken 3D’s 

Door de turbulentie afgelopen periode over de 

vluchtelingenproblematiek zouden we bijna dat 

andere belangrijke onderwerp van 2015 verge-

ten, namelijk de invoering van de 3 D’s. Natuur-

lijk is het zo dat de komst van een AZC de ge-

moederen flink bezig houdt en als een zeer be-

langrijk onderwerp ervaren wordt, maar in alle 

eerlijkheid zal het wel of niet slagen van de 3 D’s 

een veel grotere impact hebben op onze burgers. 

Is het niet via het krijgen van directe zorg en on-

dersteuning dan is het wel via onze portemonnee 

middels de begroting en daarmee samenhangen-

de belastingen.  

Sinds 1 januari zijn de 3 D’s een feit en al maan-

den zitten we als CDA in de regio en als CDA in 

Halderberge uit te kijken naar de eerste kenge-

tallen, financiële cijfers en beleving van de bur-

gers. Een paar weken terug hebben we een eer-

ste samenvatting gehad van de resultaten van 

2015 middels de Monitor Sociaal Domein. 

De financiën 

Belangrijk aandachtspunt en zorg vanaf het 

begin waren de financiële consequenties, die we 

als gemeente voor onze kiezen zouden krijgen. 

Naast dat we niet wisten wat erop ons af zou 

komen door de korte voorbereidingstijd was er 

ook nog een korting vanuit het rijk opgelegd.   

 

De cijfers in tabel laten zien dat, t.o.v. de 

begroting, we bij de WMO en jeugd te maken 

krijgen met voordelen of minder negatieve 

tekorten voor het jaar 2015. Dit is nog geen 

structurele trend, maar geeft wel ruimte voor 

2015. Bij de participatiewet, waarin 

wevoornamelijk met het nieuwe werkplein en de 

WVS te maken hebben, zit ook de grootste zorg. 

Dit was de laatste decentralisatie die uitgerold 

werd en eigenlijk zijn we nog steeds daarmee 

bezig. Ook zitten hier de meest structurele en 

taaiere problemen. Hoe gaan we om met 

mensen die een lagere inzetbaarheid hebben? 

Dit najaar zal daar meer duidelijkheid in komen 

met daarbij een keuze tussen financiële 

mogelijkheden en onmogelijkheden.  

Wat kengetallen 

Voor het eerst hebben we ook wat kengetallen 

gekregen wat de decentralisaties nu 

operationeel betekenen voor ons. Wat vooral 

opvalt zijn de toch wel aanzienlijke aantallen 

dossiers waar we voor gesteld staan met een 

beperkt aantal mensen. Hieronder wat 

interessante kengetallen, die in de monitor 

worden genoemd. Wat die getallen betekenen in 

termen van aanpassing beleid en focus van de 

gemeente  zal de komende jaren moeten blijken. 

Wel is duidelijk dat we dit soort 

sturingsinformatie nooit hebben gehad en we 

dus als gemeente nu ook een kans krijgen om 

de zorg en welzijn in de gemeente zelf aan te 

pakken en integraal het hele zorg- en 

welzijnsgebied beter te maken dan wat het was 

toen alles nog gefragmenteerd bij de 

verschillende overheden lag.   

De beleving 

Belangrijk onderdeel is de beleving bij burgers 
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Halderberge/ Oudenbosch was de afgelopen 

dagen landelijk nieuws ivm de mogelijke komst 

van een AsielZoekersCentrum. Doordat vele Hal-

derburgers hadden aangekondigd naar de 

raadszaal te zullen komen had ook de pers 

(inclusief camera’s) de gang naar het gemeente-

huis in Oudenbosch in groten getale gevonden. 

Toen verontruste, goed bemiddelde inwoners uit 

de omgeving van de voormalige voetbalvelden 

van Victoria tijdens de bijeenkomst ook nog 

eens aankondigden de grond te willen kopen, 

was dat weer reden om in het nieuws te blijven.  

 

Ik ga de, in mijn ogen zeer gepaste en genuan-

ceerde, bijdrage van de CDA fractie hier niet 

dunnetjes over doen, maar de fractie stelde in 

haar 1e termijn wel een aantal vragen (bv over 

“soort vluchtelingen” en de impact die hun 

komst zal gaan hebben) die lastig feitelijk te be-

antwoorden zijn, maar die wel wezenlijk de dis-

cussie beïnvloeden. Maar ook als je de feiten 

wel weet is toch ook altijd weer een vorm van 

interpretatie die het beeld bepaalt en daarmee 

je eigen afweging. Vaak lijken deze interpreta-

ties kleinigheden maar ze bepalen wel het beeld 

en dat beeld wordt door veelvuldig gebruik 

“geframed”. Vaak wordt er bewust wat bovenop 

gedaan om het beeld erger te maken dan het is.  

 

Ik zal er een paar op een rij zetten waarbij ik 

overigens verder geen oordeel wil hebben. Dat 

een inspreker zegt dat ik uit Stampersgat kom, 

vind ik zelf echt een kleinigheidje (en dan weer 

meer een compliment) maar in mijn ogen zegt 

dat ook iets over de zorgvuldigheid waarmee hij 

zijn huiswerk heeft gedaan (dit laatste is overi-

gens weer wel mijn interpretatie/ mening). Als 

tijdens een tv uitzending verteld wordt dat de 

burgemeester al zes jaar burgemeester is en 

nog steeds niet in Halderberge woont, weet ik 

niet of dat een slordigheidje is mbt het huiswerk 

is of dat dat gezegd wordt om het nog meer aan 

AZC! Wat moeten we er mee? 

over de geleverde zorg en dienstverlening van 

de gedecentraliseerde taken, al dan niet 

vervlecht met bestaande taken. We hebben 

momenteel nog geen benchmark in de vorm 

van een cijfer maar wel inzicht in de klachten 

en bezwaren die er tot nu zijn ingediend. Voor 

nu is het een belangrijke graadmeter hoe die 

eerste maanden ervaren worden door de 

burger. Hieruit blijkt dat, ondanks dat er nu al 

sprake is van minder middelen en een 

andere insteek bij toekenning van zorg, dit 

nog niet geleid heeft tot een enorme 

toestroom van klachten en bezwaren. Dit is 

ook een beeld wat we krijgen bij de 

regiobijeenkomsten van het CDA met de 

buurgemeenten en geeft voorzichtige hoop. 

Waakzaamheid geboden! 

Er zijn wel wat kanttekeningen te plaatsen bij 

de bovenstaande positieve cijfers. Zo zullen 

bijvoorbeeld  de meeste nieuwe indiceringen 

pas in de tweede helft van het jaar plaatsvin-

den en maken veel mensen nu nog gebruik 

van een overgangsregeling. Ook bestaat de 

kans dat mensen nog niet hun weg weten te 

vinden of onvoldoende op de hoogte zijn van 

de nieuwe situatie. Toekomstige nadere ana-

lyses en benchmarks zullen duidelijk moeten ma-

ken in hoeverre er ook sprake is van goede 

dienstverlening. Ook zitten er in het proces nog 

veel onzekerheden. Zo is de administratieve or-

ganisatie en verwerking nog niet 100% betrouw-

baar en volledig, waardoor wellicht in de pipeline 

nog vervelende tegenvallers naar boven kunnen 

komen. 

We moeten dus zeker nog niet te vroeg juichen 

en voortijdig de middelen en risico’s afbouwen, 

voordat we volledig inzicht krijgen van de volle 

omvang. Het geeft wel wat lucht dat we niet ma-

ken hebben met PGB-achtige toestanden, waar-

door er meer rust is het systeem verder uit te 

bouwen en te professionaliseren. Dit mag voor 

een belangrijk deel op het conto geschreven wor-

den van de ambtenaren en colleges in de regio 

die het voor elkaar gekregen hebben in zeer kor-

te tijd deze monsterklus te klaren en vooralsnog 

in de lucht weten te houden. 

Zie voor meer informatie Monitor Sociaal Do-

mein: https://halderberge.raadsinformatie.nl/

vergadering/157705/Commissie+Samenleving%

2C+Middelen+en+Veiligheid+01-10-2015 

agendapunt 4 

Roeland van Woerkom 

https://halderberge.raadsinformatie.nl/vergadering/157705/Commissie+Samenleving%2C+Middelen+en+Veiligheid+01-10-2015
https://halderberge.raadsinformatie.nl/vergadering/157705/Commissie+Samenleving%2C+Middelen+en+Veiligheid+01-10-2015
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te zetten. Feit is in ieder geval dat Giel Jansen 

nu vier en een half jaar burgemeester is.  

Er is een feitenrelaas opgesteld waaruit blijkt 

dat 15 oktober 2014 voor het eerst contacten 

waren met het COA. Deze overleggen hebben tot 

februari 2015 geduurd. Toen is er gevraagd om 

een officieel verzoek vanuit het COA. Vervolgens 

is er op 24 juni 2015 een brief door het COA ver-

zonden (met dat officiële verzoek) waarvan een 

ontvangstbevestiging is van 20-07-15 maar die 

pas echt op tafel kwam op 04-09-15. Deze peri-

ode wordt door een aantal mensen uitgelegd dat 

“de gemeente al een jaar in overleg is met het 

COA”. Als je de feiten echt goed analyseert, mag 

je volgens mij concluderen dat er 4 maanden is 

overlegd (okt 14 tot febr 15) dat het daarna 7 

maanden (febr 15 tot sept 15) stil is geweest, 

zonder overleg en dat daarna direct is besloten 

de raad te informeren. Een verschil van interpre-

tatie dat leidt tot overleg van een jaar of 4.  

Feit is ook dat het COA het heeft over 600-750 

asielzoekers waarbij ze op enig moment ook nog 

aangegeven: “Het terrein is geschikt om 600 

asielzoekers op te vangen….” Maar door menig-

een wordt het minimum (600) al gauw losgela-

ten en wordt alleen maar meer gesproken over 

750. Toch een verschil van “interpretatie” van 

150 (25%).  

Feit is ook dat vanuit het college meerdere op-

ties voor een locatie zijn genoemd en dat niet op 

één locatie gefocust is en dat daarover nog geen 

standpunt was ingenomen. Ook in het senioren-

convent heeft de burgemeester geen locatie ge-

noemd (want dat was voor het college nog niet 

aan de orde). Maar er is blijkbaar in dat overleg 

door sommige deelnemers wel over gespecu-

leerd (o.a. de voormalige Victoria-velden) het-

geen later een eigen leven is gaan leiden.  

Feit is ook dat de brief van het COA te lang is 

blijven liggen (in ieder geval van 20 juli tot 4 

september) maar ook hier is er een verschil van 

interpretatie mogelijk of dat moedwillig gebeurd 

is dan wel onbedoeld. Ik ga er vanuit dat wan-

neer dit goed is onderzocht ook hier uitsluitsel 

over komt. Hoewel natuurlijk het college hier 

hoe dan ook bestuurlijk verantwoordelijk voor is, 

is het mijns inziens wel belangrijk mbt de beeld-

vorming. 

 

Minder feitelijk maar meer emotioneel, begrijp ik 

heel goed dat de burgers in de omgeving van de 

Victoria-velden maar eigenlijk van heel Ouden-

bosch/ heel Halderberge zich door de manier 

waarop het gelopen is overvallen hebben ge-

voeld. Maar u begrijpt wel dat de planning an-

ders was. Ik begrijp ook heel goed dat inwoners 

onrust gevoelens hebben. Los van de discussie 

waarop die dan ook gebaseerd zijn, snap ik dat 

wel. Wat komt er op je af, waar krijgen we mee 

te maken? Waar ik persoonlijk meer moeite mee 

heb is dat wanneer dan de stellingen worden 

betrokken (tegen AZC of voor?) ineens alle mid-

delen geoorloofd zijn om het doel te bereiken 

t/m het verdraaien van de feiten (bv “Het colle-

ge heeft al een besluit genomen!”). Dat kan met 

emotie te maken hebben, maar vaak gebeurt 

het ook bewust. Ik zit zo zelf niet in elkaar. Ik 

vind dat je altijd voor je belangen op mag (moet) 

komen maar dat je dat wel op grond van argu-

menten met respect doet voor degenen die een 

andere mening of doelstelling hebben. Uiteinde-

lijk kun je dan vanuit het (eigen) perspectief dat 

je naar een probleem kijkt, altijd blijven verschil-

len van mening. Daarom vond ik de opmerkin-

gen en geluiden die richting mevr. Gresnich ge-

maakt werden zeer ongepast en respectloos. 

Waar zij juist op alle manieren respect verdien-

de.  

 

De afgelopen dagen vroegen verschillende bur-

gers ook hoe ik er persoonlijk insta. Ook dan, 

durf ik te erkennen, moet ik een lastige afwe-

ging maken waar alle nuances de revue passe-

ren, maar ik kom dan wel uit bij de vraag: waar-

om hebben wij/ waarom heb ik het zo goed? Als 

ik daarop antwoord, zeg ik tegen mezelf dat ik 

altijd hard gestudeerd heb, dat ik hard gewerkt 

heb, goed opgepast heb, geen gekke dingen ge-

daan heb enz. Maar eigenlijk is er maar één re-

den en dat is dat ik het geluk gehad heb dat 

mijn ouders in Nederland woonden en dat ik hier 

geboren ben. Ik ben vanuit dat besef zeer bereid 

mijn geluk te delen maar de vraag blijft of het 

voorstel (dd 24 juni) van het COA dan wel de op-

lossing is.  

 

Jan Paantjens 
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Het onderwerp arbeidsmigranten in Halderberge 

staat bijna wekelijks in het nieuws. Is daarmee 

dan iets bijzonders aan de hand? In Etten-Leur 

was dit een onderwerp dat enige jaren geleden 

volop in de belangstelling stond, toen er nog ge-

dacht werd aan een huisvesting geconcentreerd 

aan de Hoevenseweg. De plaatselijke bevolking 

kwam hiertegen massaal in verzet. Over de huis-

vesting in Hotel Stella Maris In Steenbergen ho-

ren we alleen maar lof. Maar hoe zit het dan in 

Halderberge? 

In 2014 heeft er een inventarisatie plaats ge-

vonden waar er in Halderberge arbeidsmigran-

ten gehuisvest waren. De inventarisatie heeft in 

beeld gebracht dat er 700 mensen hier verblij-

ven. De gemeente blijft actief onderzoeken waar 

arbeidsmigranten wonen. Dit heeft ten doel om 

te controleren of wordt voldaan aan wet- en re-

gelgeving. Hierbij is de veiligheid een belangrijk 

item. De komende weken worden door de ge-

meente brieven aan adressen verstuurd, waar-

van bekend is dat daar in 2014 arbeidsmigran-

ten woonden. Dit om toeristenbelasting te kun-

nen heffen bij de eigenaren van de panden.  

Toeristenbelasting heffen voor de huisvesting 

van arbeidsmigranten. U leest het goed. Wij als 

raadsleden krijgen daarover regelmatig vragen. 

Is dit wel het juiste middel om belasting te hef-

fen voor mensen die tijdelijk in Halderberge wo-

nen als arbeidsmigrant? Met name de politieke 

partij WOS, dringt er al jaren op aan om deze 

vorm van belastingheffing toe te passen op de 

tijdelijke huisvesting van arbeidsmigranten. In 

een tijd waarin het moeilijk is om de begroting 

sluitend te krijgen, is dit een eenvoudige wijze 

om de kas te spekken. Ikzelf heb daar gemeng-

de gevoelens bij en vraag me af of we arbeids-

migranten die hier maanden vertoeven, even-

veel te bieden hebben als recreanten die hier 

enkele dagen of weken zijn. Als dat niet zo is, 

dan moet je jezelf afvragen of deze wijze van 

belastingheffing gepast is. 

Regelmatig krijgen we te horen dat er controles 

worden uitgevoerd op de huisvesting en tewerk-

stelling van arbeidsmigranten door de inspectie 

SZW en de vreemdelingenpolitie Dit gaat soms 

zo ver dat panden direct worden ontruimd en 

dat er boetes worden opgelegd. Dat dit gepaard 

gaat met veel overmacht en vertoon, blijkt wel 

uit de ontruiming van het pand aan de Bornhem-

weg. Hierin waren Bulgaren gehuisvest die werk-

zaam waren op een bedrijf in Noordhoek. Dit 

bedrijf was in opdracht van de inspectie SZW 

door zeker 30 mensen onverwachts bezocht, 

waarbij de Bulgaren als gevangenen werden af-

gevoerd. Het huis van de eigenaar van het be-

drijf werd geheel onderzocht en in beslag geno-

men. Zo ook de auto. De eigenaar van het be-

drijf met zijn families zijn door dit voorval enorm 

ontdaan. Naast dat ze hierdoor imagoschade 

hebben opgelopen heeft dit de nodige psychi-

sche gevolgen. Daarnaast is het aan de arbeids-

migranten niet uit te leggen. Zij komen hier om 

hard te werken en geld te verdienen voor hun 

gezin in het buitenland. Gelukkig heeft de eige-

naar van voornoemde casus de Bulgaren zelf in 

dienst genomen, waardoor hij de zorg voor deze 

mensen zelf in de hand heeft. De huisvesting is 

gelukkig geregeld door verstrekking van de be-

nodigde vergunningen en door treffen van veilig-

heidsmaatregelen.  

Het aantal invallen als hierboven geschetst ko-

men steeds vaker voor. Je kunt je afvragen of 

deze wijze van handhaving noodzakelijk is. Ik 

ben van mening dat je heel voorzichtig te werk 

moet gaan. Werkgevers zijn er immers bij ge-

baat dat er een goede huisvesting plaatsvindt. 

Onlangs hebben we een aardbeienteler uit Hoe-

ven horen spreken tijdens de avond “Praat met 

de Raad". Hij zorgt zelf voor de huisvesting voor 

met name Polen en Roemenen. Een goede huis-

vesting is voor hem van groot belang. Discipline 

is daarbij een belangrijk item. Alcoholgebruik is 

bijvoorbeeld niet toegestaan. Doordat vaak de-

zelfde mensen komen, ontstaat er een positieve 

binding tussen werkgever en werknemers. Het 

kan toch niet zo zijn dat op een dergelijk bedrijf 

een controle plaatsvindt, waarbij de woonunits 

worden ontruimd doordat er enkele kleine ge-

breken zijn. De menselijke maat is hierbij van 

groot belang.  

Met de jaarlijkse fietstocht van het CDA hebben 

we een bezoek gebracht aan De Olmen in Hoe-

ven. Hier zijn een groot aantal arbeidsmigranten 

gehuisvest. Wat ons opviel was de discipline die 

Arbeidsmigranten Halderberge 



hier aanwezig was. Daarnaast de zakelijke in-

richting van de verschillende ruimtes. Van luxe 

was er zeker geen sprake en alles was er op ge-

richt om onderdak te verstrekken. Een trapveld-

je, barretje en snooker biljart waren er aanwezig, 

maar volgens mij werd daar nauwelijks gebruik 

van gemaakt. De ruimtes zagen er opgeruimd uit 

en het terrein was verzorgd. Dat hier regelmatig 

een bezoek wordt gebracht lijkt me logisch, 

maar laat dit in goed overleg plaatsvinden.  

Voor de huisvesting van arbeidsmigranten in de 

kernen van Halderberge heeft de gemeente re-

gels opgesteld. Deze regels zijn zodanig opge-

steld dat dit zorgt voor een betere leefomgeving 

en kwaliteit van wonen. Voor de overige gebie-

den gelden regels die in het bestemmingsplan 

buitengebied zijn vastgelegd.  
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Tezamen met onze achterban heeft de CDA-

fractie zich serieus gebogen over het vluchtelin-

genprobleem in het algemeen en het verzoek 

van het COA om 600 tot 750 vluchtelingen voor 

mogelijk 10 jaar binnen onze gemeente op te 

vangen in het bijzonder.  

Voordat wij op die vraag ingaan, willen we voor-

af duidelijk aangeven, dat wij als CDA het een 

zeer kwalijke zaak vinden, dat de brief van de 

COA, gedateerd op 24 juni 2015 met nota bene 

als eerste aanhef Vertrouwelijk en Spoed (!) , 

zolang op een ambtelijk bureau is blijven lig-

gen. Wij gaan er vanuit dat dit niet moedwillig 

gebeurd is, maar we vinden het ronduit schan-

dalig! Hoewel er altijd een bestuurlijke verant-

woordelijkheid is, mag de ambtelijke organisa-

tie zich dit zeker aantrekken. Wij willen echter 

niet dat deze trieste gang van zaken de echte 

vraag, namelijk de opvang van vluchtelingen, 

overschaduwt of de discussie verder beïn-

vloedt.  

Dan nu ons standpunt. Wij realiseren ons dat 

wij hier in Halderberge de wereldproblemen 

niet op kunnen lossen en dat we hier te maken 

hebben met een gevolg van een situatie elders 

in de wereld, waar we vanuit Halderberge wei-

nig invloed op uit kunnen oefenen, maar waar 

De discussie of we arbeidsmigranten wel of niet 

moeten huisvesten is een gepasseerd station. 

Veel bedrijven kunnen niet meer zonder arbeids-

migranten. Met name in de tuinbouw, industrie 

en schoonmaakbedrijven zijn er geen autochto-

nen te vinden die dit werk willen doen en zijn we 

daardoor afhankelijk van onze oosterse werkne-

mers. Zij zorgen voor het behoud van deze be-

drijfstakken en leveren een positieve bijdrage 

voor ons schatkist. Vele producten worden geëx-

porteerd wat een positieve bijdrage levert aan 

onze economie.  

Zijn er mensen die willen reageren op mijn 

schrijven, dan zijn ze van harte uitgenodigd.  

Met vriendelijke groet  

Ad van Tetering 

 

Standpunt CDA Halderberge inzake opvang van 
vluchtelingen 

we wel geconfronteerd worden met de gevolgen 

hiervan. Overigens geldt dit dan ook weer niet al-

leen voor Halderberge maar voor zowat heel Euro-

pa. Wij beseffen ook heel goed dat je, zoals altijd 

bij een groot vraagstuk, een afweging moet ma-

ken; de voors en tegens op een weegschaal leg-

gen om te bezien welke kant het zwaarst weegt. 

Daarbij kunnen bepaalde argumenten voor de 

een zwaarder wegen dan voor de ander. Geen van 

ons kan volgens mij op dit moment een gefun-

deerd antwoord geven op vragen die bij ieder van 

ons opborrelen: hoeveel/ hoeveel % economische 

vluchtelingen zit daar tussen, zitten daar ook Jiha-

disten tussen en hebben die zo’n lange vlucht no-

dig om hier te komen, hoe hoog is het opleidings-

niveau en krijgen we deze mensen aan het werk 

bovenop de grote hoeveelheid werklozen die we 

nog aan een baan willen hebben? Wat voor im-

pact heeft het opnemen van vluchtelingen in je 

gemeente op het sociale domein waar we nu be-

langrijke stappen zetten in de transformatie? Hoe 

ga je om met je angst voor het onbekende?  

Voorzitter, allemaal reële vragen waarvan we ons 

terdege beseffen dat vele Halderburgers, ook 

CDA-ers, hiermee worstelen. Een deel van die ver-

ontruste burgers zit hier op de tribune.  
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Het CDA is er voorstander van om ont-

heemden en mensen, die vanuit oorlo-

gen of uitzichtloze situaties hun heil 

elders zoeken, te helpen. De stroom 

vluchtelingen, zoals die nu op gang is 

gekomen in deze omvang, heeft ons 

allen overvallen en ontwikkelt zich tot 

een humanitaire ramp en schreeuwt 

om een adequaat antwoord. Onze 

grondhouding om vluchtelingen tege-

moet te komen is positief.  

Het is niet de eerste keer, dat Halder-

berge vluchtelingen herbergt. In Hoe-

ven en Oud Gastel zijn in het verleden 

vaker vluchtelingen en asielzoekers 

opgevangen. De ervaringen uit die tijd 

zijn ondanks een enkele strubbeling 

redelijk positief te noemen.  

In ons verkiezingsprogramma staat 

echter ook, dat wij graag de menselijke 

maat op vele zaken willen toepassen. 

In dit concrete geval betekent dat, dat 

wij weliswaar deze mensen willen hel-

pen, maar dat wij ook kijken of de om-

vang van het verzoek van het COA, na-

melijk 600 tot 750 mensen voor 10 

jaar met mogelijke verlenging, past in 

onze gemeenschap. Vooralsnog is on-

ze conclusie: dat past niet! Ons stand-

punt is dus samengevat mbt de op-

vang vluchtelingen ja, maar in deze 

omvang en termijn zetten wij vraagte-

kens.  

Wij dragen een andere oplossing aan: 

spreid het aantal vluchtelingen in klei-

nere aantallen en betrek vooral naburi-

ge gemeenten daarbij! Waarom moet 

en kan Halderberge zo’n grote groep 

alleen behappen? Maak buurgemeen-

ten medeverantwoordelijk voor deze 

opvang. We hebben al jaren de mond 

vol over regionale samenwerking. We 

werken al samen op diverse terreinen 

als belastingsamenwerking, werkgele-

genheid en sociale zaken. Deze proble-

matiek is bij uitstek geschikt om in de 

regio op te lossen. 

Dan het tijdsbestek. De duur van tien 

jaar is in onze ogen te lang. Zo’n perio-

de is nauwelijks te overzien. Dat kan 

en moet korter kunnen. Er moet een 

maximum aan verbonden worden. 

Volgens ons zeker niet langer dan 5 

jaar waarbij ieder jaar pas een grondi-

ge evaluatie verlenging plaats vindt.  

Het CDA heeft nog een aantal prakti-

sche vragen, die wij graag beant-

woord willen zien alvorens een besluit 

te kunnen nemen. 

                                                                                                                                             

1. Worden de vluchtelingen inge-

schreven in het GBA?  

2. Is er begeleiding, ondersteuning en 

dagbesteding vanuit het COA? 

3. Hoe wordt de handhaving en toe-

zicht op een AZC georganiseerd? 

4.Hoe worden de onderwijsvoorzienin-

gen geregeld?  

5.Kan het COA een beroep doen op 

gemeentelijke voorzieningen als 

jeugdzorg e.d.?  

6. Wat zijn de financiele kos-

ten/baten voor onze gemeente?  

7.Zijn er gemeenten in de regio met 

een soortgelijk verzoek van het COA?  

8. Zijn er al concrete voorstellen voor 

een locatie? Als de keuze van zo’n 

locatie invloed heeft op de huisves-

ting van onze eigen verenigingen (bv. 

KBO Oudenbosch op Pagnevaart) 

wordt dan voor deze vereniging tijdig 

een oplossing gezocht?  

9.In hoeverre vindt vanuit Halderber-

ge burgerparticipatie plaats?  

10.Als deze raad in meerderheid nee 

zegt tegen dit verzoek, wat zijn de mo-

gelijke consequenties voor Halderber-

ge? Kan het COA eenzijdig iets opleg-

gen? 

11. Waarom heeft Halderberge dit 

specifieke verzoek in juni ontvangen?  

12. Heeft de gemeente inspraak mbt 

de samenstelling van de groep vluch-

telingen die mogelijk naar Halderber-

ge komt? B.v. gezinnen of families? 

 

Tot zover onze inbreng aangaande dit 

onderwerp. 


